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Kommunstyrelseförvaltningen  

 

  

Seniorråd samt gemensam diskussion Tillgänglighetsrådet (se 

bilaga) 
 

Tid Torsdagen den 29 februari 2024, kl 10:30- 12:20. 

 

Plats Kommunkontoret, sammanträdesrum A. 

 

Närvarande Andreas Kissner (KD), ordförande 

Britt Pettersson, PRO Ovanåker 

Anna-Greta Söderlund, PRO Ovanåker 

Jonas Ståls, SKPF 

Mona-Lisa Persson, SKPF 

Marlene Johansson, SPF Alfta 

Lise-Lott L. Olsson, PRO Ovanåker 

Ralf Ivarsson, PRO Ovanåker 

Anna Svedäng, nämndsekreterare 

Ulf Stålberg, teknisk chef 

 

Justerare:   Anna-Greta Söderlund 

 

 

§ 1 Godkännande av dagordning 

Dagordningen godkändes. 

 

Under mötets gång lades punkten Information angående snöröjning till på 

dagordningen.  

 

§ 2 Genomgång av föregående mötesprotokoll 

Läggs till handlingarna. 

 

I samband med denna punkt blir det en diskussion om hur 65+ boendena på 

Backa kan bli mer attraktiva. Ralf Ivarsson föreslår att någon från Aefab 

kommer på PROs årsmöte den 20 mars kl 13 (Smyrnakyrkan). Andreas 

Kissner tar med sig frågan, då han sitter i Aefabs styrelse.  

§ 3 Information angående snöröjning  

Ulf Stålberg, teknisk chef, kommer och informerar om snöröjningen i 

kommunen, vilka som sköts av kommunen och hur man prioriterar mellan 

dessa vägar och gångbanor.  

 
§ 3 Svar på frågor från föregående råd 

På begäran av seniorrådet presenteras vid varje råd aktuella siffror gällande 

platser på kommunens gruppboenden. Info från socialnämndens senaste 
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sammanträde 20 februari: Det är i dagsläget möjligt att erbjuda 4 personer 

som har beslut om lägenhet i särskilt boende. 9 stycken väntar i kö.  

I och med beslut om ny avgiftsmodell inom äldreomsorgen efterfrågades 

mer information på senaste mötet. Ingrid Andersson, som är 

verksamhetschef inom äldreomsorgen, har erbjudit sig att besöka 

seniorrådet på kommande möte den 16 maj för att berätta om den nya 

avgiftsmodellen.  

På mötet den 23 november ställdes följande frågor: 

 

Britt Pettersson har ett antal frågor om bemanningen inom äldreomsorgen. 

Svar från Ingrid Andersson, verksamhetschef Vård och omsorg. 

- Är man tillräckligt bemannad på boenden/hemtjänst? 

Svar: Ja, det finns generella nyckeltal för personaltäthet inom särskilt 

boende som de flesta kommuner i landet riktar in sig på. Det brukar röra sig 

om mellan 0,6-0,7 i personaltäthet. Ovanåkers kommun har idag en 

budgeterad personaltäthet om minst 0,69 och för några boenden är det lite 

högre utifrån att boendena har mindre antal platser än vad som nu för tiden 

är gängse praxis vid nyetablering. För hemtjänst bemannas det efter behov 

- det vill säga att utifrån hur många beslut och vilken tid för dessa som 

biståndshandläggarna beslutar, så mycket personal sätts in. Sedan 

november 2023 och fram till mitten av januari 2024 har sjukfrånvaron varit 

väldigt hög hos medarbetare och vi har behövt använda oss av så kallad 

minimibemanning där prioriterad arbetsordning råder. 
 

- Finns utbildad personal? 

Svar: Ja, andelen utbildad personal inom äldreomsorgen i Ovanåkers 

kommun är förhållandevis hög i jämförelse till andra kommuner. Vid 

senaste mätningen visade det sig att 88 % av all omvårdnadspersonal är 

utbildade. Ovanåkers kommun arbetar även med kompetenshöjning och 

erbjuder icke utbildad personal som är tills vidare anställda, att utbilda sig 

till undersköterska via Vård- och omsorgscollege, Vuxenutbildningen i 

Bollnäs. Personalen är då partiellt tjänstledig för studier.  
 

- Hur påverkas bemanningen av den nya lagstiftningen kring arbetstider? 
Svar: Samtliga verksamheter har antingen behövt öka sin bemanning utifrån 

den nya lagstiftningen alternativt kunnat hålla samma bemanning som 

tidigare.  

 

Britt Pettersson undrade också hur kommunen ställer dig till att kosta på 

personer 65 år och äldre broddar. Svar från kommunstyrelseförvaltningen 

och socialförvaltningen: På folkhälsosidan (kommunstyrelseförvaltningen) 

pågår inget sånt arbete och finns inga pengar avsatt för detta ändamål. Inte 

heller inom socialförvaltningens arbete.  
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Marlene Johansson, SPF Alfta undrar: Det finns inget övergångsställe vid 

den nya busshållplatsen i Alfta Centrum, vilket uppfattas som trafikfarligt 

då många passerar över vägen där. Det är Trafikverkets väg, men föreningen 

tycker att kommunen måste trycka på Trafikverket så att de löser problemet.  

Svar från Ulf Stålberg, teknisk chef: Vi är medvetna om situationen, men det 

är Trafikverkets väg och de kommer inte anlägga något övergångsställe på 

platsen.   

   

Marlene Johansson, SPF Alfta undrar och om man inom kommunen har 

pratat om hemtjänstindex? Svar från Ingrid Andersson, verksamhetschef 

Vård och omsorg: Jag är relativt ny i min roll som verksamhetschef och det 

kan hända att man pratat om hemtjänstindex i kommunen. Vi genomför 

årligen undersökningar både på brukarnivå- och medarbetarnivå och detta 

ger oss ett index att arbeta vidare med. Index jämförs kommunvis. 

 
§ 4 Information från kommunstyrelsen 

Andreas Kissner rapporterar följande från kommunstyrelsen: 

- Kommunstyrelsen har valts till ny krisledningsnämnd.  

- Program för Ovanåkers kommuns krisberedskap är antaget av 

Kommunfullmäktige.  

- Kommunstyrelsen reglemente har reviderats i samband med att 

kommunen har återtagit vissa delar av de angelägenheter 

Kommunalförbundet Hälsingland (KFH) tidigare ansvarade för gällande 

kris- och säkerhetsarbete. Planen är att återta ytterligare vissa delar från 

KFH så att KFH endast fokuserar på räddningstjänsten, vilket kommer 

leda till en utökning av miljö- och byggförvaltningen.  

- Årsredovisning för 2023. Kommunstyrelse gör ett resultat på -96,7 

miljoner vilket ger ett överskott mot budget med ca 4,6 miljoner. Inför 

2024 har kommunen ett samarbete med arbetsförmedlingen där de 

skjuter in medel för att personer som står långt från arbetsmarknaden ska 

få hjälp genom en bred kompetensgrupp.  

- Investeringsärenden. 

- Erbjudande om medlemskap i MatVärden som är en förening som 

jobbar med självförsörjning. Kommunstyrelsen beslutade att kommunen 

inte ska gå med i föreningen i år, utan betala ut ett bidrag till på 11 700 

kr i stället. 

 

§ 5 Förslag på reglemente seniorråd 

Ett förslag på nytt reglemente för det som tidigare kallades för Kommunala 

pensionärsrådet har tagits fram. I det framgår att rådet ska ligga under 

kommunstyrelsen. Rådet har fått reglementet utskickat till sig för att få 

lämna synpunkter på det. Följande synpunkter lämnas: 

- Rådet bör fortsätta heta Kommunala pensionärsrådet. 

- Finns möjlighet att det utgår arvode för deltagande även för 

representanter för pensionärsorganisationerna? 
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§ 6 Frågor till nästa råd 

Lokalkostnaderna för PRO är ca 18 000 kr/år, vilket de tycker är högt. Finns 

det möjlighet att få ett hyresbidrag från kommunen? 

 

 

Justeras  

 

 
Datum:   Datum: 

 

 

 

       
Andreas Kissner   Anna-Greta Söderlund 
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Bilaga 

 

Innan mötet hölls en gemensam diskussion med tillgänglighetsrådet om en 

eventuell sammanslagning av seniorrådet och tillgänglighetsrådet. 

Synpunkter som kom fram var följande: 

- Vid en eventuell sammanslagning behöver mötestiden förlängas.  

- Det blir många mötesdeltagare på en och samma gång och svårt för alla 

att få plats.  

- Väljer man att inte slå ihop råden kan man vid behov ha gemensamma 

träffar, så som detta tillfälle, för att diskutera gemensamma frågor.  

- Man kan informera om de olika råden för varandra.  

- Tillgänglighetsrådets frågor kan eventuellt tappas bort i seniorrådets 

möten i och med att medlemmarnas i tillgänglighetsrådet är färre. Men 

det borde man kunna få till, så att alla kan komma till tals.  

Efter en stunds diskussion kom deltagarna fram till att de vill fortsätta att ha 

råden uppdelade.  

 

  

 

  

 


